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Minnesanteckningar från Beredningen för Hållbar Utveckling 2010-11-25 
 
Deltagande ledamöter 
Erik Langby KS 
Stefan Saläng KS 
Gunnel Nyman Gräff KS 
Cathrin Bergenstråhle MSN 
Kaj Nyman  MSN 
Ingegerd Thorngren TN 
Yvonne Wessman NEAB 
Göran Fredriksson NEAB 
Per Chrisander utsedd av MP 
 
Övriga deltagare 
Kjell Sjöberg  Boo Energi 
Andreas Hagnell Sverige Kommuner och Landsting 
Amanda Palmstierna Länsstyrelsen 
Anders Börjesson SLK 
Charlotte Eriksson M&S 
Christer Rosenström M&S 
Anna Green  M&S 
Henrik Feldhusen HUT 
Eva Scharin  HUT 
 
 
Ärenden 
 
1. Nationella miljökvalitetsmål  
Andreas Hagnell från Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) informerade om de 
gällande nationella miljökvalitetsmålen, vilka inte är bindande för kommunen. När de 
sattes var ambitionen att de skulle uppnås inom en generation. Hur är trenderna? Når vi 
målen? Det ser ganska dystert ut ! 
 
Det finns en miljömålsberedning knuten till riksdagen för det kommande målarbetet.  
Ett antal områden har lyfts fram bl.a. klimat, havsmiljö, kemikaliehantering och 
biologisk mångfald.  
SKL genomförde en klimatenkät 2007, med samtliga kommunstyrelseordföranden.  
98 % sade sig vara beredda att verka för ökade egna insatser. Bland frågorna fanns den 
om hur kommunerna arbetar med klimathänsyn i planeringen. Svaret visade på en allt 
större medvetenhet och om ökad fysisk planering för att minska utsläppen. Exempelvis 
att försöka lokalisera köpcentra med klimathänsyn. Enkäten visade också att många 
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kommuner arbetar med energibesparing i egna lokaler, miljökrav i upphandlingar, ökar 
andelen miljöbilar, samarbetar med näringslivet samt satsar på ökad och bättre 
kollektivtrafik m.m. 
 
Några exempel på kommuners miljömålssatsningar; 

• Falkenberg – 10% från vindkraft redan påverkade områden. Inkluderar 
allmänheten som delägare. 

• Karlstad – satsade på ett enklare bussystem och ökade bussresandet med 40 % 
2005 – 2010 

• Skånetrafiken – uppnådde 80% fler resande sedan regionen tog över 1999. 
¼ av utsläppen från samma avstånd med bil 

• Mönsterås – satte ”flexibilisten” i fokus och samarbetade med de största 
arbetsgivarna. 

  
Avslutningsvis kan sägas att de befintliga miljökvalitetsmålen är mycket ambitiösa. 
Frågan är om vi gjort för lite eller om målen varit för svåra att uppnå? 
 
För mer info se bifogad presentation. 

 

2. Regionala miljökvalitetsmål 
Amanda Palmstierna från Länsstyrelsen informerade om länets miljömål och om det 
kommande miljömålsarbetet.   
 

För det kommande regionala arbetet har ett antal grupperingar bildats; 
• Intern styrgrupp inom länsstyrelsen 
• Kommuner - liten kommundirektörsgrupp 
• Regional miljögrupp -  SLL, RPK, KSL, Lst 
• Samarbete myndigheter - Trafikverket, Skogsstyrelsen m.fl. 
• Ideella organisationer - kommer utvecklas 
• Näringsliv - kommer att utvecklas 

 
Regionala dialoger med berörda kommer att föras för att driva processen framåt.  
Utgångspunkt för arbetet är att ta miljömålen i omgångar om 3 eller 4 stycken mål per 
omgång. Kriterier för ordningsföljden har varit; 1/ Långt kvar att nå målet 2/ Särskilt 
allvarligt miljöproblem i länet 3/ Rådighet hos länets aktörer 4/ Omvärldsfaktorers 
påverkan. 
 
I den första omgången är förslaget; 

- Begränsad klimatpåverkan 
- Ingen övergödning 
- Ett rikt växt- och djurliv 

 
Andra omgången miljömål; 

- Giftfri miljö 
- God bebyggd miljö 
- Frisk luft 
- Hav i balans samt levande kust och skärgård 
-  Levande skogar 
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Tredje omgången miljömål; 
- Ett rikt odlingslandskap 
- Myllrande våtmarker 
- Levande sjöar och vattendrag  
- Grundvatten av godkvalitet 

 
Fjärde omgången miljömål; 
      -     Bara naturlig försurning  

- Säker strålmiljö 
- Skyddande ozonskikt 

 
Amanda beskrev ett aktuellt projekt med övergödningsproblem. Projektet Stavbofjärden 
– verktyg för en renare Östersjö, utanför Södertälje vilket genomfördes i samarbete med 
Södertälje kommun, LRF, SLU och länsstyrelsen. Stockholms län är det län som har 
störst problem med detta. 
 
För mer info se bifogad presentation. 

 
Några frågeställningar och synpunkter som framkom under diskussionen: 
 
Erik Langby frågar hur man sätter mål för att hitta rätt nivå och hitta mätbara effekter 
vid målformulering? 
Amanda Palmstierna konstaterade att där har man tidigare inte nått ända fram. 
Förhoppningen är att kunna sätta sådana mål i det kommande målarbetet. 
 
Cathrin Bergenstråhle anser att områdena buller, partiklar och koldioxidutsläpp inom 
god bebyggd miljö respektive begränsad miljöpåverkan är viktiga att arbeta med för 
Nackas del. Tidigare har vi i kommunen gjort många aktiviteter – vidtagit många 
åtgärder, men nu ska vi sätta mål. Ett mer systematiskt sätt att jobba. 
 
Erik påpekar att här är det viktigt att samspela regionalt för att hitta metoder och 
målnivåer samt uppföljning. 
 
Per Chrisander instämmer om att mätbarheten är central. 
 
Yvonne Wessman menar att god bebyggd miljö är bra för Nacka att arbeta med 
eftersom vi bygger mycket i Nacka, särskilt det sjönära byggandet. Det är också viktigt 
att ta med miljöorganisationerna i arbetet exempelvis naturskyddsföreningen. 
 
Erik menar att med utgångspunkt i majoritetsprogrammet och det arbete som startar 
kommer det så småningom att kommuniceras med externa organisationer. 
 
Henrik Feldhusen påminner om att det är också viktigt att mål formuleras på nämndnivå 
– för alla nämnder. 
Erik ; KF sätter kommunens mål. De nämnder som är berörda av målen kommer 
naturligt att involveras. 
 
Stefan Saläng ställde frågan om en av årets många miljörankingar, där Nacka intog en 
ganska blygsam position. Vad är det i vårt arbete som gör att vi ligger där och vad gör 
andra kommuner? 
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Henrik informerade om att frågorna handlar till en hel del om pappersarbetet som Nacka 
inte har.  Uppbyggnaden av rankingen gynnar inte Nacka. 
 
Många ledamöter poängterar vikten av att målen måste vara relevanta, mätbara, och 
lätta att följa upp. 
Erik avslutar med konstaterandet att beredningen är överens om vikten av att målen på 
lokal, regional och central nivå interagerar sinsemellan. 
 
 
 
Eva Scharin 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 
För info se bifogad presentation. 

 
 

 
3. Övriga ärenden. 

 
 
Nacka kommun 
 
 
Eva Scharin 
Miljöutvecklare 


